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PROTOKÓŁ NR V/2019 
z V zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 27 lutego 2019 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 
  

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godzinie 10.00 otworzyła i prowadziła V zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji. Poinformowała, że sesja została zwołana 

prawidłowo.  Stwierdziła, że na stan 17 radnych obecnych jest 16, w związku z tym Rada jest 

władna, aby podejmować prawomocne uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2. 

Przewodnicząca Rady powitała Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego, 

Wicestarostę Świebodzińskiego Andrzeja Chromińskiego, pozostałych członków Zarządu: 

Panią Alicję Hoppen – Anyszko, Pana Marcina Mintę oraz Pana Michała Motowidełko, 

wszystkich Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu 

Świebodzińskiego, Panią Dagmarę Dąbrowską Radcę Prawnego, Pana Piotra Domańskiego 

Komendanta Powiatowej Policji w Świebodzinie, Pana Mariusza Wójcika Komendanta 

Powiatowej PSP w Świebodzinie, Panią Katarzynę Osos Poseł na Sejm RP, Pana Panią Arletę 

Miśkiewicz Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, Naczelników Wydziałów, 

pracowników Starostwa, oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w 

myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. 

RODO. 

Ad.2  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem. (Zawiadomienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są inne uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Starosta Zbigniew Szumski zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały tj.: druk nr 58 – projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Lubrza realizacji 

zadań drogowych. Starosta dodał, że projekt uchwały dotyczy następujących zadań: 

1. przebudowa drogi powiatowej nr 1238F w m. Zagórze w ramach zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1238F i dróg gminnych na działkach o nr.: 62/5; 

62/6; 75/8 w m. Zagórze”, 

2. przebudowa dróg powiatowych nr 1242F i nr 1268F w m. Boryszyn w ramach 

zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej na działce nr 219/7 oraz dróg powiatowych 

nr 1242F i nr 1268F”, 

3. budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1242F i 1244F w m. Lubrza. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są inne uwagi lub propozycje do zmiany przedstawionego 

porządku obrad. Innych wniosków i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady 

Urszula Miara poddała pod głosowanie propozycję rozszerzenia porządku obrad o w/w 

projekt uchwały. 
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 16 radnych jednogłośnie (16za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie powierzenia Gminie Lubrza realizacji zadań drogowych (Druk Nr 58) – załącznik 

nr 4; 

 

W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady Urszula Miara odczytała porządek obrad z 

wprowadzoną zmianą: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3.Omówienie protokołu z sesji Rady Powiatu w dniu 22.01.2019r.  

4.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr  57).  

5.Interpelacje i zapytania radnych. 

6.Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Świebodzinie za rok 2018 

oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 47). 

7.Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie z 

realizacji zadań ochrony przeciwpożarowej Komendy Powiatowej Państwowej Straży Po-

żarnej w Świebodzinie za 2018 r. (Druk Nr 48). 

8.Sprawozdanie z działalności Komisji bezpieczeństwa i porządku w 2018 roku (Druk Nr 46). 

9.Podjęcie uchwał: 

1)w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 49); 

2)w sprawie udzielenia przez Powiat Świebodziński pomocy finansowej Gminie Świebodzin 

(Druk Nr 53); 

3)w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej (Druk Nr  54); 

4)w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

55); 

5)w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebo-

dzińskiego na lata 2019-2030 (Druk Nr 56); 

6) w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnemu (Druk 

Nr 52); 

7)w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na działalność Starostwa Powiatowego w Świebo-

dzinie w sprawie „pisma nr NAB-O-V-7351/58/00” (Druk Nr 51); 

8/ w sprawie powierzenia Gminie Lubrza realizacji zadań drogowych (Druk Nr 58). 

10.Informacja Zarządu Powiatu o wysokości wszystkich umorzonych wierzytelności oraz 

udzielonych ulg w roku budżetowym o charakterze cywilnoprawnym wg stanu na dzień 

31.12.2018r. (Druk Nr 50). 

11.Informacja Starosty oraz Przewodniczącego Rady Powiatu o złożonych oświadczeniach 

majątkowych w związku z rozpoczęciem kadencji. 

12.Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad V sesji.  

 

Ad.3  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że do protokołu sesji Rady Powiatu z 

dnia 21.01.2019r. nie wniesiono uwag, w związku z tym protokół został przyjęty.  

 

Ad.4 
Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 47), radni 

otrzymali wraz zawiadomieniem. (Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Następnie 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę 
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Świebodzińskiego, który złożył dodatkową informację z dzisiejszego Zarządu. Poinformował, 

że po rozpatrzeniu wniosku Burmistrza Świebodzina z dnia 2019-02-04 odmówiono 

uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w trzecim obrębie miasta Świebodzin, przy ul. Koziej. Skierowano na dzisiejszą 

sesję projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Lubrza realizacji zadań drogowych. 

Skierowano zaopiniowania przez związki zawodowe projekty uchwał: 

1/w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2019r. doskonalenia zawodowego 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński. 

2/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli nie wymienionych w art.42 ust.3 Karty Nauczyciela, nauczycieli realizujących 

etat łączony oraz w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli, dla których plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 

szkolnego. 

3/ w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

placówkach oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Analizowano sprawę sprzedaży lub użyczenia budynku przy ul. Okrężnej w Świebodzinie. 

Analizowano sprawę wzrostu wynagrodzeń w jednostkach pomocy społecznej i poradni. 

Skierowano pod obrady komisji oraz na kolejną sesję projekt uchwały projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Regulaminu Społecznej Straży Rybackiej Polskiego Związku 

Wędkarskiego Okręg w Zielonej Górze w Powiecie Świebodzińskim oraz wyrażono zgodę na 

pływanie łodziami po jeziorach powiatu świebodzińskiego dla: UMKS ZRYW Wolsztyn, 

Grzegorz Rutkowski. Dokonano zmian w planach dochodów i wydatków na rok 2019, 

harmonogramu realizacji budżetu na 2019r. oraz planu finansowego zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Powiatowi Świebodzińskiemu ustawami 

na 2019 rok. 

Radny Mieczysław Czepukowicz poprosił o wyjaśnienie 3 kwestii. Zatwierdzono regulamin 

Powiatowego Grand Prix 2019. Czy dotyczy on biegów? Następna kwestia. Na ostatniej 

komisji budżetu monitowana była przez mnie sprawa nieuwzględnienia w Uchwale nr 

29/2019 Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 18 lutego 2019r. w sprawie realizacji 

zadań drogowych w latach 2019 – 2023 remontu chodnika na ul. Matejki w Świebodzinie. 

Ostatnie pytanie dotyczy wyrażenia przez Zarząd 4 oddziałów klas I w LO w Świebodzinie. 

Co zrobimy, jeśli będzie więcej chętnych i jaka jest sugerowana liczba uczniów w klasie?  

 

Radny Mirosław Algierski poprosił o wyjaśnienie. W statucie LO w Świebodzinie jest zapis, 

że uczniowie odbywają 3-letnią edukację. Po wprowadzeniu w ustawie oświatowej nowych 

wytycznych, młodzież będzie kontynuować 4-letnią naukę. Czy my będziemy wprowadzać 

postanowieniem, że taka zmiana nastąpi od nowego roku szkolnego?  Drugie pytanie dotyczy 

programu drogowego. Kiedy będzie robiony chodnik w Ługowie?  

 

Radny Szymon Pyrcz zawnioskował o zmianę nazwy szkoły na Liceum Ogólnokształcące im. 

H. Sienkiewicza w Świebodzinie.  

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że regulamin Powiatowego Grand Prix 2019 dotyczy 

biegów długodystansowych przy współpracy gmin. Jeśli chodzi o Uchwałę nr 29/2019 

Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 18 lutego 2019r. w sprawie realizacji zadań 

drogowych w latach 2019 – 2023 jest to dokument, który można w każdej chwili 

modyfikować. Po ostatniej komisji budżetu wyszedł wniosek o uzupełnienie uchwały o 

dodatkowy § dotyczący realizacji remontów na drogach Powiatu Świebodzińskiego. Jeśli 



BR.0002.1.2.2019.AK 

________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR V/2019 z V Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 27 lutego 2019 roku w siedzibie 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 4 z 12 

chodzi o ul. Matejki, która była sygnalizowana, odpowiedź będzie udzielona w terminie 

późniejszym. Jeśli chodzi o LO to zarząd stoi na stanowisku, że może utworzyć nawet 8 

oddziałów dla uczniów w przedziale od 25-30. Jeśli chodzi o zapis w statucie szkoły, jest to 

akt prawny niższego rządu a ustawa nakazuje taki tok nauczania to tylko będzie zmieniony 

zapis w statucie. Jeśli chodzi o chodnik w Ługowie, to ten temat jest bardzo poważnie 

traktowany przez zarząd. Jeśli chodzi o zmianę nazwy LO to się zgadzam i podpisuje się pod 

tym wnioskiem.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że informacja z działalności Zarządu została 

przyjęta i przeszła do następnego punktu.  

 

Ad.5 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że wpłynęły w dniu dzisiejszym 

następujące interpelacje: 

1/interpelacja Radnego Marcina Minta dotyczy możliwości udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Zbąszynek w zakresie zakupu specjalistycznego aparatu USG (złącznik nr 6);  

2/interpelacja Radnej Jolanty Starzewskiej dotyczy naprawy nawierzchni chodnika – parkingu 

przy Poczcie na Placu wolności w Świebodzinie (załącznik nr 7); 

3/interpelacja Radnego Macieja Sieńkowskiego dotyczy oczyszczenia drogi powiatowej nr 

1209F (odcinek od skrzyżowania z droga nr 303 do miejscowości Wolimirzyce) (załącznik nr 

8); 

4/interpelacja Radnego Macieja Sieńkowskiego dotyczy poprawy bezpieczeństwa 

skrzyżowania drogi nr 1209F z drogą nr 303 poprzez umieszczenie luster. (załącznik nr 9). 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że sprawozdanie z 

działalności Komendanta Powiatowego Policji w Świebodzinie za rok 2018 oraz informacja o 

stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 47) została 

przesłana wraz z materiałami na sesję. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.)  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poprosiła Pana Piotra Domańskiego o 

przedstawienie sprawozdania. 

 

Pan Piotr Domański Komendant Powiatowej Policji w Świebodzinie przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Świebodzinie za rok 2018 oraz 

informację o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie Powiatu Świebodzińskiego w 

formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 11 do protokołu. Następnie poprosił o pytania i 

wnioski.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zadał 3 pytania. Czy były zdarzenia z udziałem obywateli 

ukraińskich? Co by Pan oczekiwał od nas, jako właścicieli drogi powiatowej na ul. Łużyckiej 

w Świebodzinie? Chciałbym usłyszeć Pana opinię na temat płatnego parkowania w mieście? 

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że nasilają się zdarzenia z udziałem obywateli za granicy. 

Zdarzenia te dotyczą kierowania pojazdami w stanie nietrzeźwym, bardzo dużo jest kradzieży 

sklepowych nieprzekraczających 500zł. To są dwa główne elementy, które popełniane są 

przez te osoby na naszym terenie. Jeśli chodzi o ul. Łużycką w Świebodzinie to jest jeszcze 

trochę do zrobienia. Trzeba dobrze doświetlić i oznakować przejścia dla pieszych. Sugeruję 

odmalowanie pasów, doświetlić w formie mrugającej lub listwy ostrzegawczej, skorzystać z 

energii słonecznej – solary. Każdy element dołożony poprawia bezpieczeństwo pieszych na 

pasach. Komendant wspomniał o jutrzejszym spotkaniu z Zarządem Dróg Wojewódzkich w 
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sprawie niedostosowaniem infrastruktury koło Galerii Hosso w Świebodzinie.  Odpowiadając 

na ostatnie pytanie dotyczące płatnego parkowania w mieście Komendant oświadczył, że jest 

to jedyne rozsądne rozwiązanie dla miasta Świebodzin. Mieszkańcy i podróżujący będą 

zadowoleni. Wprowadzenie takiego rozwiązania zrobi dużą rotację miejsc parkingowych, 

które będzie z korzyścią dla mieszkańców.  

 

Radny Maciej Sieńkowski zapytał, gdy analizując przyczyny wypadków poza nieustąpieniem 

pierwszeństwa lub wymuszeniem, stan infrastruktury na drogach powiatowych, gdzie liczba 

wypadków jest bardzo duża, ma też wpływ? 

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że infrastruktura też, ale nie jest najważniejszym czynnikiem, 

który doprowadza do wypadków na drogach. Bardziej skupiłbym się na czynniku ludzkim, 

który nie jest dostosowany do prędkości na drodze – nie ustąpienie pierwszeństwa, zaśnięcie 

za kierownicą. Jeśli chodzi o zły stan infrastruktury, jest dużo zgłoszeń uszkodzenia pojazdu 

lub podwozia.  

 

Radny Marcin Minta zapytał o posterunek policji w Zbąszynku. W tabeli jest 

wyszczególnione, że zostało przeznaczone 40tyś. na dodatkowe służby. Czy to tz., że 

zabezpieczenie pracy policji na terenie Gminy Zbąszynka odbywa się całodobowo?  

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że nie jest to zabezpieczenie całodobowe, ale zwiększony jest 

patrol, niż dotychczas wykonuje 6 osobowa załoga oddelegowana na posterunek w Gminie 

Zbąszynek.  

 

Radny Mirosław Algierski poprosił o wyjaśnienie. Czy będą kontynuowane debaty z 

mieszkańcami Świebodzina? Jeśli są, to, co z tego wynika? Drugie pytanie dotyczy 

rowerzystów, którzy jeżdżą po chodnikach i stwarzają duże zagrożenie? Jak wygląda ocena i 

wpływ monitoringu miejskiego na pracę policji? Radny także zawnioskował o kontrole na 

MOP-ch, gdzie kierowcy samochodów ciężarowych robią pauzę w czasie pracy. Szczególnie 

w weekendy.  

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że w tamtym roku była zorganizowana debata na os. Łużyckim 

w Świebodzinie, która była mocno rozreklamowana. Niestety nikt nie przyszedł z 

mieszkańców. Drugie pytanie dotyczy rowerzystów poruszających się po chodnikach. 

Problem jest monitorowany przez patrol policji. Znamy ten problem i będziemy intensywnie 

pracować. Komendant zaapelował, aby przy każdej inwestycji drogowej brać pod uwagę 

ścieżki rowerowe, które by rozwiązały zgłaszany problem. Następne pytanie dotyczyło 

monitoringu w mieście. Monitoring jest, działa i chcielibyśmy mieć więcej kamer w mieście. 

Chciałbym, aby przy każdej drodze wylotowej z miasta była kamera. To ułatwiłoby nam 

prace. Jeśli chodzi o drogę S3 – parkingi przy MOP-ach, w weekendy planowane są służby 

koordynacyjne, które wykonują weekendowe kontrole tych pojazdów na określonych 

odcinkach.  

 

Radna Alicja Hoppen – Anyszko złożyła wniosek w imieniu mieszkańców, aby nasilić 

kontrolę drogową w miejscowościach, w których nagminnie przekraczana jest prędkość –

Kalinowo, Międzylesie i Podła Góra.  

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że na pewno będą podjęte działania w tym kierunku.  

 

Radna Jolanta Starzewska zapytała, czy spotkania konsultacyjne, które odbywały się w 

Tygodniu Pomocy Osobom Pokrzywdzonym Przestępstwem mają sens, czy było 
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zainteresowanie?  

 

Pan Marcin Ruciński wyjaśnił, że nie było zainteresowania, ale ważne jest nagłośnienie i 

rozreklamowanie tego problemu.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała przedstawicielom KPP w 

Świebodzinie za udział w sesji, przygotowanie sprawozdania i stwierdziła, że sprawozdanie z 

działalności Komendanta Powiatowego Policji w Świebodzinie za rok 2018 oraz informacje o 

stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie Powiatu Świebodzińskiego Rada Powiatu 

przyjęła.  

 

Ad.7. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że sprawozdanie Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie z realizacji zadań ochrony 

przeciwpożarowej Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie za 

2018r. (Druk Nr 48) zostało przesłane wraz z materiałami na sesję. (Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.)  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poprosiła Pana Mariusza Wójcika 

Komendanta Powiatowego PSP w Świebodzinie o przedstawienie sprawozdania.  

 

Pan Mariusz Wójcik przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań ochrony przeciwpożarowej 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie za 2018r. w formie 

prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 13 do protokołu. Następnie poprosił o pytania i 

wnioski.  

 

Radny Maciej Sieńkowski zapytał, jeśli byłaby większa ilość chętnych do straży, czy są na to 

środki? 

 

Pan Mariusz Wójcik wyjaśnił, że na podstawie zgłoszeń, środki zapewnia gmina, z której 

uczestnicy pochodzą.  

 

Radny Marcin Minta zapytał, jakie regulacje w przepisach dotyczą używania syreny w 

godzinach nocnych? Drugie pytanie dotyczy składowiska odpadów „Depot”. Czy są podjęte 

tam działania, kroki zapobiegawcze i czy toczy się jakieś postępowanie? Następne pytanie 

dotyczy zagrożenia dla całego powiatu ochrony przeciwpożarowej, a w szczególności OSP 

Szczaniec. Czy sprawa została już uregulowana, jak to wygląda? Ostatnie pytanie dotycz 

śmiertelnego wypadku na przejeździe kolejowym w Dąbrówce Wlkp. Czy są podjęte 

działania w tym kierunku, aby ten przejazd był przejazdem strzeżonym.  

 

Pan Mariusz Wójcik wyjaśnił, że syrena służy do alarmowania jednostek OSP lub innych 

zagrożeń. Jeśli ktoś używa dla zabawy jest to naganne. Nie ma regulacji w przepisach 

używania syreny w godzinach nocnych. Komendant odpowiadając na drugie pytanie wyjaśnił, 

iż składowisko kontrolowane było 3 razy oraz nałożone zostały wytyczne na właściciela 

terenu. Czekamy na ustosunkowania się do zaleceń. Decyzja postępowania została wydana i 

monitorowana równolegle przez WIOŚ w Zielonej Górze oraz KPP w Świebodzinie. 

Komendant wyjaśnił, że sytuacja OSP Szczaniec wygląda następująco. Na 2 tygodnie zostały 

wycofane wozy bojowe oraz wydane zostało oświadczenie, że takie osoby nie mogą tam 

pracować. Wójt przygotował kilka osób na to te stanowiska. My, jako Komenda PPSP w 

Świebodzinie jesteśmy na stanowisku, że powinny funkcjonować wszystkie jednostki OSP w 

powiecie. Dodał, że zarząd i Gmina Szczaniec są na drodze ustaleń wszystkich elementów 
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ochrony przeciwpożarowej.  Juro przekazujemy OSP Szczaniec samochód, który będzie 

służył do przewozu wyposażenia gaśniczego. My jesteśmy jednostką nadzorującą, to Wójt 

gminy musi podjąć działania, aby zakończyć ten impast, który tam się dzieje.  

 

Pan Piotr Domański wyjaśnił, że wystosowane zostały pisma do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Policja jest organem tylko wnioskującym, jest to droga wojewódzka, 

przedstawiciel kolei ma też dużo do powiedzenia w tej kwestii. Nasze stanowisko jest za tym, 

aby ten przejazd był strzeżony z rogatkami, nie jest to pierwszy wypadek.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy użytkownicy ogrodów działkowych mogą 

zgodnie z prawem palić gałęzie, jeśli nie to, co mają zrobić z tym odpadem? Drugie pytanie 

dotyczy owadów (szerszeni i os), czy można dzwoni w tej kwestii? 

 

Pan Mariusz Wójcik wyjaśnił, że zagrożenie życia jest dla nas wskazówką do działania, jeśli z 

powodu owadów bąkoskrzydłych, to jak najbardziej proszę dzwonić. Jeśli chodzi o 

pozostałości roślinne, które są przeznaczone do spalenia, jest to zabronione przepisami.  

 

Pan Michał Motowidełko zapytał o kwestię nowo powołanego Komendanta Gminnego OSP 

Szczaniec. Czy Wójt ma obowiązek konsultowania taki faktu z PPSP Świebodzin i czy PPSP 

Świebodzin sprawdza wymogi kwalifikacyjne? Drugie pytanie dotyczy, czy strażacy OSP 

Szczaniec na 14 dni przed planowaną akcją muszą pytać się Wójta o pozwolenie na 

użytkowanie mienia i sprzętu przeciwpożarowego. Czy taka kwestia jest do zaakceptowania i 

co Pan o tym sądzi?   

 

Pan Mariusz Wójcik wyjaśnił, że my, jako jednostka nadzorująca nie mamy obowiązku i 

uprawnień do kontrolowania i wnikania w struktury organizacyjne i kadrowe wójta. Są do 

tego stosowane przepisy i myślę, że zostały one spełnione w tym przypadku. Komendant 

odniósł się do drugiego pytania. W jego ocenie nie powinno być uwarunkowane korzystanie z 

mienia i sprzętu przeciw pożarniczego terminami, chyba, że są zapisy w statucie.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała Komendantowi KPPSP w 

Świebodzinie za udział w sesji, przygotowanie sprawozdania i stwierdziła, że sprawozdanie 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie z realizacji zadań 

ochrony przeciwpożarowej Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 

Świebodzinie za 2018r. Rada Powiatu przyjęła i oddała głos Pani Poseł Katarzynie Osos.  

 

Poseł Katarzyna Osos poinformowała o najważniejszych sprawach, które podczas dyżurów 

mieszkańcy zgłaszają. Dodała, że raz na kilka miesięcy składa interpelację w sprawie węzła 

Łagów na autostradzie A2. Wspomniała o wniosku, który złożyli Świebodzińscy 

taksówkarze. Dotyczy on, czy przy zmianie pojazdu musi nabyć nową licencję? Odpowiedź, 

którą uzyskała potwierdza, że przy zmianie pojazdu musi nabyć nowa licencja. Kolejna 

sprawa to świadczenia dla opiekunów osób dorosłych niepełnosprawnych. Takie pisma są 

kierowane przeze mnie do Pani Minister od trzech lat. Czekam na odpowiedź.  

  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała się o złożoną interpelację w sprawie 

przechodniów na chodnikach, gdzie właściciele posesji ponoszą odpowiedzialność cywilną za 

zdarzenie w tym miejscu.  

 

Poseł Katarzyna Osos wyjaśniła, że chyba przesyłała Pani Przewodniczącej odpowiedź. 

Poinformowała, że sprawdzi oraz ponowi w tej kwestii interpelację.  
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Przewodnicząca Rady Urszula Miara potwierdziła, że odpowiedź otrzymała, ale myślała, że 

w tym temacie coś dobrego się zadzieje.  

 

Przed przejściem do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula Miara ogłosiła 

przerwę. Po przerwie o godz. 12.30 Przewodnicząca Rady Powiatu wznowiła obrady i 

stwierdziła, że na sali obecnych jest 16 radnych i przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że sprawozdanie z 

działalności Komisji bezpieczeństwa i porządku przy Staroście Świebodzińskim w 2018 roku 

(Druk Nr 46) zostało przesłane wraz z materiałami na sesję. (Sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu.) Następnie zapytała, czy są pytania i uwagi do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Starosta Zbigniew Szumski podsumował sprawozdanie z działalności Komisji bezpieczeństwa 

i porządku przy Staroście Świebodzińskim za rok 2018. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z dzia-

łalności Komisji bezpieczeństwa i porządku przy Staroście Świebodzińskim w 2018r.  

 

Ad.9 

Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 49), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (16 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/37/2019 w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Świebodzińskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 17. 

 

2/ w sprawie udzielenia przez Powiat Świebodziński pomocy finansowej Gminie Świebodzin 

(Druk Nr 53), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (16 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/38/2019 w sprawie udzielenia przez 

Powiat Świebodziński pomocy finansowej Gminie Świebodzin. Uchwała stanowi załącznik 

nr 19, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 20. 
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3/w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej (Druk Nr 54), który radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(16 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę V/39/2019 w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej.  Uchwała stanowi załącznik nr 22, a imienny wykaz głosowania 

załącznik nr 23. 

 

4/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

55), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Skarbnik Powiatu wyjaśnia, że nie zgłoszono autopoprawki do tego projektu uchwały, ale 

dzisiaj na posiedzeniu zarządu została podjęta uchwała zmieniająca budżet i ta zmiana 

wpływa na kwoty ogółem: 

§ 2. Plan budżetu po zmianach wynosi: 

1)dochody budżetu 69.275.092 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 64.300.215 zł, 

- majątkowe w wysokości 4.974.877 zł;  

2)wydatki budżetu 66.775.092 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 60.533.301 zł, 

- majątkowe w wysokości 6.241.791 zł. 

 

Radna Jolanta Starzewska zapytała czy zmiany są zmianami kosmetycznymi, czy błędem 

matematycznym. Na co środki zostały przeznaczone? 

 

Skarbnik Powiatu wyjaśnia, że zmiany dotyczyły korekty dotacji (KPPSP Świebodzin), które 

wpłynęły na wzrost dochodów budżetu. Stąd ta zmiana.  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(16 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr V/40/2019 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 

25, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 26. 

 

5/w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2019-2030 (Druk Nr 56), który radni otrzymali wraz z materiałami 

na sesję i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 
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Radna Jolanta Starzewska zapytała, przy jakich projektach było utrudnienie, ten brak 

kompetencji, czy do tej pory się zdarzyło. Czy ta zmiana dotyczy konkretnych projektów 

realizowanych przez Powiat Świebodziński? 

 

Skarbnik Powiatu wyjaśnia, że jest to ustawowy zapis, który zmienił się w grudniu 2018r. Do 

tej pory każdą zmianę w kwocie przedsięwzięcia musiała być podjęta na sesji. W tym roku 

takich zmian było 5. Na sesji była wprowadzona uchwała ze zmianą do WPF i polegała ona 

na tym, że w jednym zadaniu zmieniały się kwoty +/- i przesuwały się miedzy latami, które 

wynikały nie ze zmiany Państwa decyzji, zmiany środków lub przesunięciu tylko wynikała z 

otrzymywanych informacji realizowanego projektu unijnego. Generalnie teraz ten zapis o 

upoważnieniu będzie pozwalał zarządowi do porządkowania zmian i nie będzie trzeba czekać 

na sesję, aby to wprowadzić. Zapis ten nie pozwala zarządowi robić zmian w 

przedsięwzięciach takich, które skutkowałyby znaczącymi zmianami w budżecie np. 

zwiększenie deficytu i nie pozwala zarządowi wprowadzać nowych zadań.  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(16 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/41/2019 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2019-2030. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 29. 

 

6/ w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnemu (Druk Nr 

52), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula poprosiła Radcę Prawnego o zabranie głosu w tej sprawie.  

 

Dagmara Dąbrowska wyjaśniła, że nie ma tu problemu prawnego, natomiast chodzi o sprawę 

techniczną. Pierwsze głosowanie polega na tym, że głosujecie na tak/nie – wyrażacie zgodę 

lub nie (głosujemy nad treścią uchwały). Drugie głosowanie, jak przyjmiemy treść uchwały 

będzie za przyjęciem na tak/nie – wyrażacie zgodę lub nie. Mamy dwa głosowanie za treścią 

uchwały, a drugie głosowanie za przyjęciem uchwały. Proszę o uwagę, że jeżeli uchwała za 

nie wyrażenie zgodny zostanie podjęta przez radę, proszę o przerwę, ponieważ trzeba będzie 

doprecyzować odpowiednie uzasadnienie do podjętej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (16 

radnych) i zarządziła I głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały – o wyrażenie zgody na 

wypowiedzenie warunków pracy i płacy. Dodała, że powołując się na art. 21 ust. 7 ustawy o 

samorządzie powiatowym Radny Tomasz Możejko nie może brać udziału w głosowaniu, jeśli 

dotyczy to jego interesu prawnego. 

 

Głosowało 15 radnych (8za, 7przeciw, 0wstrz.) za przyjęciem treści projektu uchwały 

w brzmieniu: za wyrażeniem zgody na wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnemu. 

Imienny wykaz głosowania załącznik nr 30. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Urszula odczytała treść projektu uchwały o następującej 

treści: § 1. Wyraża się zgodę na wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnemu Tomaszowi 

Możejko, zatrudnionemu na stanowisku Głównego Specjalisty w Krajowym Ośrodku 
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Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Gorzowie Wlkp., w zakresie dotyczącym 

wynagrodzenia oraz miejsca wykonywania pracy. Pozostałe paragrafy pozostają bez zmian.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (16 radnych) i zarządziła II głosowanie nad 

przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 15 radnych (8za, 7przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr V/42/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnemu. Uchwała stanowi załącznik nr 

32, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 33. 

 

7/w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na działalność Starostwa Powiatowego w 

Świebodzinie w sprawie „pisma nr NAB-O-V-7351/58/00” (Druk Nr 51), który radni 

otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (16 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 16 radnych (16za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/43/2019 w sprawie rozpatrzenia 

skargi złożonej na działalność Starostwa Powiatowego w Świebodzinie w sprawie „pisma nr 

NAB-O-V-7351/58/00”. Uchwała stanowi załącznik nr 35, a imienny wykaz głosowania 

załącznik nr 36. 

 

8/w sprawie powierzenia Gminie Lubrza realizacji zadań drogowych (Druk Nr 58), który 

radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych (15za, 0przeciw, 0wstrz.) w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/44/2019 w sprawie powierzenia 

Gminie Lubrza realizacji zadań drogowych (Druk Nr 58). Uchwała stanowi załącznik nr 38, 

a imienny wykaz głosowania załącznik nr 39. 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali informację o wyso-

kości umorzonych wierzytelności oraz udzielonych ulg w roku budżetowym o charakterze 

cywilnoprawnym wg stanu na dzień 31.12.2018r. (Druk Nr 50). (Informacja stanowi załącz-

nik nr 40). Pytań i uwag nie zgłoszono. Informację stwierdzono za przyjętą.  

 

Ad.11 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez radnych Powiatu Świebodzińskiego w terminie 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania zgodnie z załącznikiem nr 41 do protokołu.  
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Starosta Zbigniew Szumski przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 

przez członków zarządu w terminie 30 dni od dnia wyboru na stanowisko członków zgodnie z 

załącznikiem nr 42.  

 

Ad.12 

Przewodnicząca Urszula Miara zapytał, kto w sprawach różnych chciałby zabrać głos.  

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu zgłosiła kilka spraw: 

- wpłynęła informacja o złożonym oświadczeniu majątkowym przez Prezesa Zarządu Ratow-

nictwa Medycznego z siedzibą w Świebodzinie – Urząd Skarbowy w Stargardzie – załącznik 

nr 43;  

- wpłynęła informacja z Kancelarii Radcy Prawnego Waldemara Jabłońskiego, który działa w 

imieniu Mocodawczyni w związku z naruszeniem dóbr osobistych naruszonych przez Zarząd 

Regionu NSZZ „Solidarność w Zielonej Górze – załącznik nr 44;  

- wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego do uchwały z dnia 21 

grudnia 2018r. Nr III/28/2018 w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie warunków pra-

cy i płacy radnemu – załącznik nr 45; 

- poinformowała o składaniu oświadczeń majątkowych za rok 2018 w terminie do 30 kwietnia 

2019r; 

- dodała, że następna sesja Rady Powiatu planowana jest na dzień 27.03.2019r. 

 

Ad.13 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady o godz. 13.00 zamknęła V 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:         

Inspektor Anna Kowalik             Przewodniczący Rady 

(-) Urszula Miara 


